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Dagsorden/referat til møde i den politiske styregruppe vedr. Integrationsindsatsen
Deltagere Søren Johan Walentin Laulund, Per Rask Jensen, Lisbet 

Rosendahl, Keld Jacobsen, Niels Haahr Larsen, Mads 
Sørensen, Britta Boel, Erik Schultz, Nikolaj D. Winther ref.

Afbud Thyge Kjeldgaard Nielsen
Tid Torsdag den 01. december kl. 08.00
Sted Rådhuset, Mødelokale 3

Dagsorden Beslutning

1. Gensidig Orientering v./Alle Søren Laulund orienterede om arrangement ifbm. 
Nytænk integration i Lykkesgårdshallen 20. 
november.

Søren Laulund orienterede om møde 17. november: 
Flygtninge i foreningslivet.

Lisbeth Rosendahl orienterede om en form for 
sammenlægning af fritidspas og Røde Kors 
tilsvarende ordning, så der kommer én indgang.

Lisbeth Rosendahl orienterede om pulje, vedtaget 
ifbm. Budgetforliget.

Per Rask orienterede om møde i KL, hvor emnet 
”faglighed i dagtilbud” blev drøftet, herunder de 
problemer det afstedkommer ift. Integrationsbørn

Britta Boel orienterede om midler, 343.000 kr. fra 
Poul Erik Bech fonden. Der kommer materiale ud 
til politikerne senere.

2. Opfølgning på fremtid struktur v./Britta Boel

Ny organisation på integrationsområdet, §17 stk. 4 
i Styrelsesloven

Britta Boel gav status på processen og indholdet i 
forhold til forslaget om en ny organisation, 
herunder sammensætningen af gruppen.

Søren Laulund pointerer, at han ser en 
synergieffekt i sammenlægningen af Nytænk 
Integration og den politiske styregruppe og måske 
mere.

Lisbeth Rosendahl tilkendegiver, at det har 
fungeret fint ift. Kunstudvalget, og hun støtter 
forslaget.

Per Rask påpeger, at der såfremt man skal 
opretholde momentum, skal de personlige historier 
fortælles.
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Keld bemærker, at gruppens opgave skal være 
konkret og præcis.

Beslutning:

Emnet blev drøftet og der arbejdes videre med 
opgaven.

3. Udfordringer vedr. den decentrale boligplacering 
v./Erik Schultz

Den decentrale boligplacering bliver stadig 
vanskeligere at opretholde, da sammenfaldet 
mellem ledige boliger og adgang til off. Transport 
og institutioner, såsom skole, dagpleje mv. ikke 
altid harmonerer.

Sagsnr16-58_Doknr
121346-16_v1_Version 2 Notat udfordringer decentral boligplacering.DOCX

Sagsnr16-58_Doknr
111525-16_v1_Kort over udfordringer ved politisk besluttede prioriteringer for decentral boligplacering(1).DOCX

Erik Schultz gav en status. Problemerne ser ud til at 
have toppet, da tilstrømningen er dalende.

Keld Jacobsen påpeger en konkret logistisk 
problemstilling ift. Den sydøstlige del af 
kommunen.

Erik Schultz orienterede om et nyt tiltag, ift. At 
besøge flygtningene i asylcentrene, og derved 
kende mere til den enkelte flygtning, inden 
vedkommende ankommer til Varde Kommune.

Beslutning:

Orienteringen blev taget til efterretning.

Det undersøges, om samarbejdet mellem 
kommunerne (Esbjerg/Varde/Billund) kan styrkes.

4. Børneattester til flygtninge v./Britta Boel

Link til inspirationsmateriale, KL:
http://www.kl.dk/ImageVaultFiles/id_80320/cf_20
2/Inspirationsmateriale_vedr.PDF

Britta Boel orienterede om KL’s materiale, som 
foreslås anvendt i Varde Kommunes egne 
institutioner, da det understøtter den eksisterende 
praksis i kommunen.

Lisbeth Rosendahl foreslår, at materialet skrives 
om, så det er enklere at overskue.

Beslutning:

KL’s materiale inkorporeres som støtte til den 
almindelige praksis.

5. Udarbejdelse af oversigt over flyttemønster af 
decentralt boligplacerede flygtninge v./Erik 
Schultz

opgørelse over 
flyttemønstre.docx

Erik Schultz gav en orientering om mulighederne 
ift. Flyttemønster.

Styregruppen drøftede behovet for, om oversigten 
er nødvendig og i hvilket omfang den måtte have.

Beslutning:

Det besluttes at Jobcenteret i første omgang 
kontakter ressourcepersonerne, og udarbejder et 
notat. Beslutning om yderligere afdækning afventer 

http://www.kl.dk/ImageVaultFiles/id_80320/cf_202/Inspirationsmateriale_vedr.PDF
http://www.kl.dk/ImageVaultFiles/id_80320/cf_202/Inspirationsmateriale_vedr.PDF
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dette notat.

6. Status på Integration v./Erik Schultz Erik Schultz orienterede om status. Tilstrømningen 
er dalende.

Erik Schultz bemærker, at der er tegn på, at Varde 
Kommune gør en bedre indsats ift. Beskæftigelsen 
af indvandrer, end nabokommunerne. Der vil blive 
fulgt op på dette.

Keld Jacobsen spørger, på baggrund af en 
henvendelse, om der er børn u. 18, som kommer på 
sprogskolen. Erik Schultz og Keld Jacobsen følger 
op.

Beslutning:

Orienteringen blev taget til efterretning.

7. Evt. Erik Schultz orienterede pulje i IGU 
(Integrationsgrunduddannelsen).

Erik Schultz orienterede om udbud på 
sprogskoleområdet ift. Formalia i udbudsreglerne.

Søren Laulund orienterede om studietur til 
København, herunder møde med Bente Dalsbæk 
om syrisk kultur.

Keld Jacobsen rejste spørgsmål, om Odense 
Kommunes problematik mht. indvandrerkvinder 
består i Danmark.


